
 

 

Zápis ze setkání u „kulatého stolu“ v rámci komunitního 

plánování sociálních služeb na Klatovsku 
 

Přítomni:   

Bardon Lukáš (Clementas Janovice) 

Bínová Klára (OCH Klatovy) 

Blažková Martina (OCH Klatovy, Domov sv. Zdislavy) 

Dolejš Dominik (Tichý svět) 

Eberlová Tereza (CpKP ZČ) 

Edlová Vendula (OCH Klatovy) 

Eisenvort Lukáš (CDZ Klatovy) 

Fialová Klára (Správa uprchlických zařízení MV, Centrum na podporu integrace cizinců) 

Garguláková Denisa (OCH Klatovy) 

Homolková Marie (MAS Pošumaví) 

Hubálek Tomáš (Moudrá sovička) 

Jungová Markéta (Centrum Hájek Rothová Aneta (Point 14) 

Kaletová Sára (veřejnost) 

Kanická Michaela (OSVZ Klatovy) 

Křivánková Iva (Anděl strážný) 

Kříž Martin (město Klatovy) 

Kunešová Erika (KÚ PK) 

Langmayerová Pavlína (obec Běšiny) 

Lucáková Petra (OSVZ Klatovy) 

Macháčková Iva (MěÚSS Klatovy) 

Maroušková Veronika (CpKP ZČ) 

Najmanová Martina (KÚ PK) 

Novák Nikola (Adra Klatovy) 

Nyerges Karel (Point 14) 

Raffel Ondřej (CpKP ZČ) 

Rogovská Markéta (Network East-West) 

Rothová Aneta (Point 14) 

Roubová Lenka (město Plánice) 

Samuelová Martina (Domus – centrum pro rodinu) 

Soukupová Iveta (Diakonie Západ) 

Špoták Rudolf (PK) 

paní Tikalová (město Plánice) 

Tolarová Bára (Centrum Hájek) 

Volmútová Martina (OSZ Nýrsko) 

 

Datum: 9. 12. 2021 

Místo konání: online formou videokonference 

 

Program setkání: 

1. Co nabízí Moudrá Sovička a Tichý svět 

2. Jak zlepšit povědomí o sociálních službách? Jak zlepšit spolupráci v sociální oblasti? 
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3. Jak by měl vypadat nový katalog sociálních služeb? 

4. Webová sekce k sociální oblasti na Klatovsku 

5. Jak využít připravovaný dotační program Místní akční skupiny? 

6. Různé a diskuze 

 

V úvodu setkání informoval Ondřej Raffel o aktuálně realizovaných průzkumech potřeb občanů. 

Jedním z nich je průzkum potřeb pečujících osob. Do průzkumu se daří zapojovat osoby pečující o 

děti se zdravotním postižením, komplikovanější situace je u osob pečujících o seniory. CpKP by 

uvítalo pomoc se šířením informací o průzkumu u této cílové skupiny, bylo by zapotřebí 

nakontaktovat ještě 4 osoby pečující o seniory. Pro bližší informace o průzkumu můžeme zájemcům 

předat oslovovací dopis pro respondenty. 

 

Ad 1. Co nabízí Moudrá Sovička a Tichý svět 

Tichý svět: 

- poskytují zdarma sociální služby (SSL) osobám se sluchovým postižením 

- působnost služeb je celý Plzeňský kraj 

- služby poskytují ambulantně na pobočce nebo terénně po celém kraji (za klientem bez problémů 

dojedou dle jeho potřeby, aktuálně jezdí i za klienty na Klatovsku) 

-  cílovou skupinou (CS) jsou osoby se sluchovým postižením – nejen neslyšící, kteří využívají 

znakový jazyk, ale i další skupiny neslyšících, např. typickým klientem je senior, který přišel o sluch 

z důvodu stáří, celý život slyšel, je zvyklý na jiné komunikační kanály než osoba, která nikdy 

neslyšela – často jsou tito senioři v pobytových zařízeních, kam Tichý svět dojíždí a pomáhá řešit 

komunikaci klienta s pracovníky  

- služby organizace jsou určené komukoliv, kdo má jakékoliv sluchové postižený, např. i osobě, které 

„jen“ píská v uchu, má tinitus a potřebuje se jen zorientovat ve své situaci 

- znakový jazyk – jedná se o samostatný, plnohodnotný jazyk vedle českého jazyka; každá země má 

svůj znakový jazyk; pokud člověk neslyší od narození, učí se znakový jazyk od narození a český 

jazyk (psanou či čtenou formu) se učí k tomu, nenaučí se ho ale plnohodnotně, není tedy garance, že 

neslyšící osoba umí číst a psát na té úrovni, aby touto formou obdržela plnohodnotné informace – 

služby Tichého světa umožňují neslyšícím získat plnohodnotné informace 

- neslyšící osoby jsou často zvyklé na to vyměňovat si informace psaním na papírky, podvolí se této 

možnosti jako jediné, ale není zde jistota, že jsme mu předali plnohodnotně informace, kterým on 

porozuměl, i když to odsouhlasí – zákon pamatuje na to, že neslyšící mají právo dostávat informace 

ve znakovém jazyce, ale v praxi se to moc neuplatňuje, společnost nato není připravena  

- sociální služby Tichého světa: 

 sociální rehabilitace (od 11 let):  

- podpora volnočasových aktivit u klientů, pomoc s vyřizováním na úřadech i jinde – zajištění 

kontaktu se slyšícím světem; u seniorů většinou řešení problémů spojených se sluchem (problémy se 

sluchadly a dalšími pomůckami) – potřeby klientů nemusí souviset se sluchovým postižením, ale 

pomáhají s oblastmi, které jsou pro klienta důležité 

 odborné sociální poradenství (bez věkového omezení): 

- vyřizování dávek, příspěvků, zajištění kompenzačních pomůcek, invalidní důchody, průkazy, 

dluhová problematika – k dispozici je právní oddělení organizace  

 tlumočnické služby:  

– zprostředkovávají komunikaci mezi dvěma světy, zajišťují tlumočení a přepis, a to jak fyzicky, tak 

online (prostřednictvím mobilu, tabletu, počítače) 

- služby jsou určené jak neslyšícím, kteří využívají znakový jazyk – fyzický tlumočník přijede na 

místo a zprostředkuje komunikaci, např. u doktora, na úřadě, tak pro ohluchlé osoby, které si potřebují 
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věci číst – kromě tlumočníků služba zajišťuje přepisovatele, tedy přepis mluveného slova do psané 

podoby – tato služba je využívána u klientů v pobytových zařízeních, je s ní velmi dobrá zkušenost  

- Tichá linka pro online tlumočení a přepis – v zařízení (např. nemocnice, úřady, pobytová zařízení) 

je možné mít počítač s aplikací, v rámci které se lze propojit s tlumočníkem, který zprostředkuje 

znakový jazyk nebo přepis  

 

- služby Tichého světa se dají provazovat, klient pak získává komplexní podporu 

- organizace je otevřena spolupráci a provázání s poskytovateli SSL, s obcemi a dalšími prostředníky, 

kteří mají dosah na osoby se sluchovým postižením v regionu, bude ráda za předávání informací 

lidem, kterých se to týká; v rámci spolupráce s dalšími SSL jim pomáhají odlehčit v problémech 

s klienty se sluchovým postižením 

- součástí služby je osvěta, realizována např. formou prezentace na různých setkáních nebo formou 

přednášky pro neslyšící, např. v pobytových službách – Tichý svět přijede a udělá přednášku na to, 

jak se sluchem pracovat, jak pečovat o sluchadla apod.  

- další informace jsou k dispozici v prezentaci, která je přílohou zápisu 

 

Moudrá Sovička: 

- organizace se zabývá od roku 2015 vzděláváním starších lidí v nových technologiích, jako jsou 

tablet, počítač, mobil – senioři tyto technologie využívají a jsou rádi, když je někdo v počátcích 

navede 

- nabízí službu hodinový IT pracovník, digitální asistent, který pomáhá seniorům bezpečně pracovat 

s novými technologiemi – senioři se mohou sejít např. v knihovně, v klubu seniorů, nebo v prostorech 

na obecních/městských úřadech, sebou si přinesou vlastní zařízení a digitální asistent s nimi hodinu 

či dvě pracuje  

- organizace také pořádá kurzy, většinou 4 hodinové s přestávkami, kdy si účastníci opět přinesou své 

vlastní zařízení (často chytrý telefon či tablet), a lektor jim pomůže postupnými kroky zařízení 

správně nastavit a ovládat tak, aby byli schopni ho ovládat sami; kurzy jsou pro 12 lidí + asistent 

- organizace má k dispozici mobilní centrum pro seniory – dodávka, která má vzadu 4 místa; díky 

tomu mohou přijet i do menších obcí a měst, která nemají k dispozici prostory pro setkání; je možné 

přijet buď na předem domluvené akce, nebo na půl den, celý den, např. ke knihovně, nebo k úřadu a 

se seniory, kteří přijdou, si pak hodinu nebo dvě povídají o problematice; v dodávce je Wi-Fi; pokud 

by se tedy objevila malá obec se zájmem 5, 10 seniorů bez prostoru na úřadě, mohou přijet tímto 

autem 

- mohou působit i distančně, pokud platí opatření, v rámci kterých nelze fungovat prezenčně 

- aktuálně má organizace projekty i na roky 2022 a 2023 s cílem potkat se s cca 10 tis. seniory 

- hlavní projekt organizace se jmenuje Digitální odysea, je financovaný Nadací Vodafone  

- v letošním roce budou realizovat projekt na vzdělávání 4 000 seniorů v oblasti chytrý telefon, tablet, 

notebook a PC, i chytré hodinky 

- jak služby organizace zajistit: obrátit se na pracovníky organizace s tím, že dotyčný má zájem o tyto 

služby pro seniory a pak už se domluví podrobnosti, ozvat se může ambasador města, zástupce klubu 

seniorů a další, dle počtu zájemců/seniorů se naplánuje, zda organizace přijede na den nebo půl den, 

zda přijede s mobilním centrem, pracovníci organizace jsou hodně flexibilní, pak dojde k realizaci 

akce, poté k jejímu zhodnocení a uvidí se, zda budou realizovány nějaké další společné aktivity 

- služby jsou pro osoby 65 + zdarma – pokud se účastní nějaké menší % mladších lidí, neřeší se to, 

příp. se domlouvají s městem na finanční spoluúčasti, příp. na spoluúčasti klienta 

- více informací je k dispozici na www.moudrasovicka.cz (zde je možné zaslat organizaci informace 

o zájmu o služby); prezentace je přílohou zápisu 

 

http://www.moudrasovicka.cz/
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Ad 2. Jak zlepšit povědomí o sociálních službách? Jak zlepšit spolupráci v sociální oblasti? 

- CpKP ZČ: Informovanost o SSL a spolupráce v sociální oblasti jsou dalšími z nedostatků, které 

vzešly z úvodní fáze mapování aktuální situace v regionu. Je třeba prodiskutovat nejen potřebné 

aktivity, které je možné zrealizovat hned, ale i ty, které budou určené k realizaci v budoucnu, za 3, 5 

let a je dobré je uvést do komunitního plánu. V rámci KPSS bude zpracován katalog v tištěné i 

elektronické verzi a budou také zpracovány letáky o sociálních službách či sociální problematice. 

: paní Křivánková (Anděl strážný, https://www.andelstrazny.eu/): Organizace poskytuje službu 

tísňové péče po celé ČR, nejbližší kancelář má kolegyně v Českých Budějovicích. Rádi by byli 

v katalogu služeb. Klienty služby jsou senioři a osoby se zdravotním postižením, nebo osoby v krizi. 

Služba funguje tak, že klienti žijící v domácím prostředí využívají pro svůj pocit jistoty a bezpečí 

monitorovací zařízení – SOS tlačítko, kterým si mohou zavolat pomoct, např. záchrannou službu, 

nebo kontaktní osobu z rodiny. Klienti jsou hl. senioři, služba je dobrá i pro rodinu – senior třeba 

během dne několikrát rodině volá a trochu je i zdržuje, služba zachytí první volání a můžou seniorovi 

pomoci. Mezi klienty jsou např. i manželé, kdy manželka se stará o manžela s Alzheimerovou 

chorobou – když manželka z bytu odchází, manžel se naučil si zavolat pomoc, když je třeba. Přístroj 

je jednoduchý na ovládání, každý to zvládne. Po zavolání se SSL spojí s kontaktní osobu a ona přijde 

domů. Péče o blízkou osobu je náročná, pečující potřebuje sdílet problémy, i pro ně tady jsou. Dalšími 

klienty jsou osoby v krizi, např. osoby propuštěné z nemocnice, dlouhodobě nemocné, osoby 

v produktivním věku, které žijí samy a potřebují nějaký kontakt. Kromě SOS tlačítka zařízení 

detekuje pády nebo nízkou aktivitu, např. u osoby s epilepsií lze nastavit, že pokud se hodinu nic 

neděje, SSL klientovi zavolá a pokud se nedovolá, zkontaktuje kontaktní osobu či policii. Připojení 

zařízení je zdarma a je možné si ho zdarma na měsíc vyzkoušet, po měsíci se za službu hradí 450,- 

nebo 350,- (hodinky) za měsíc. V případě zájmu o službu lze kontaktovat sociální pracovnici Bc. 

Alici Bartizalovou tel. č. 773 745 667. 

 

INFORMOVANOST VEŘEJNOSTI, LÉKAŘŮ 

- CpKP ZČ: Co se týče informovanosti veřejnosti o sociálních pracovnicích na obcích (POÚ, ORP), 

kolegové na Blovicku zpracovali plakáty určené k pověšení v čekárnách lékařů v regionu. Dalším 

možným námětem je tvorba většího plakátu s rozcestníkem, v jakých situacích je možné se obrátit na 

jaké organizace.  

- pan Eisenvort (CDZ Klatovy): Prošel si zaslané podklady a nikde nenašel odkaz či informaci o 

CDZ. Centrum duševního zdraví Klatovy (CDZ) je nová služba, univerzální leták s informacemi o 

službě je zpracovaný. Co by bylo třeba řešit, je, jak šířit informace o službě konkrétním cílovým 

skupinám, jako jsou lékaři, školy. Rádi využijí možnou podporu v rámci projektu KPSS, ve kterém 

jsou finance na tvorbu, grafiku a tisk letáčků. Pan Eisenvort zkonzultuje podobu letáčku/informování 

o CDZ v Ledovci a ozve se CpKP. Důležité je také informovat veřejnost o tom, že duševní 

onemocnění existuje a je docela časté.  

- paní Kanická (OSVZ MěÚ Klatovy): Letáky o sociální práci jsou k dispozici a jsou předávány 

obcím v rámci depistáže, dále jsou předávány např. i lékařům.  

- paní Lucáková (OSVZ MěÚ Klatovy): V roce 2012 pracovnice obcházely všechny čekárny lékařů 

a předávali všem lékařům tyto letáky. Aktuálně jsou letáky předávány především klientům a obcím. 

Pokud bude časový prostor, pracovnice lékaře znovu obejdou a letáky předají. Prostor k informování 

lékařů a předání letáčků je také na setkání lékařů.  

CpKP ZČ: Co se týče informovanosti lékařů, nejlépe funguje osobní vazba, tedy jednou za čas se 

lékařům ozvat a informovanost je. V některých regionech (Rokycansko) funguje prezentace SSL na 

setkáních lékařů. 

https://www.andelstrazny.eu/
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- paní Kanická, paní Lucáková: V minulosti probíhaly schůzky s lékaři, ale vzbuzovalo to pocit 

marnosti. Přestože lékaři byli informováni, stále přicházeli klienti se špatnými informacemi, které u 

lékařů získali. Někteří lékaři dosud poskytují pacientům informace z období před rokem 2011. 

Obecně mají zkušenost, že lékaře sociálno příliš nezajímá, řeší spíše jen zdravotní věci. Funguje 

spolupráce s jedním lékařem, v rámci které jsou řešeny spíše neformální věci, daný lékař poté 

informuje další lékaře. Pro spolupráci s lékaři se využívá např. předávání receptů na opiáty 

praktickým lékařům – při tomto setkání soc. pracovnice zjišťuje, zda by někdo z pacientů 

nepotřeboval sociální práci. Recepty na opiáty však budou od ledna 2023 řešeny jinak, zřejmě 

elektronicky. 

- paní Kunešová (KÚ PK): Potvrzuje informace ze soc. odboru MěÚ Klatovy. Navíc praktičtí lékaři 

budou mít dnes díky covidu úplně jiné starosti. Cestou by mohlo být setkávání lékařské komory 

v Plzni – pokusí se zjistit, zda by bylo možné potřebné obecné informace předávat lékařům přes 

lékařskou komoru. 

 

INFORMOVANOST OBCÍ 

- paní Kanická: Kolegyně v rámci depistáže objížděly obecní úřady a informovaly starosty o tom, co 

mohou pracovnice odboru klientům nabídnout. Součástí nebylo informování o financování SSL – 

depistáž byla zaměřena na vyhledávání konkrétních občanů, kteří by mohli potřebovat sociální práci 

a SSL, např. osamělí senioři, za kterými nedojíždí rodina. 

V oblasti financování SSL se potkává s tím, že obce nemají problém na služby finančně přispívat, ale 

musí to být konkrétní, některé žádosti o příspěvek jsou pro obce obtížně rozluštitelné – na co a pro 

koho příspěvek je. Např. žádost o příspěvek na linku bezpečí nebo baby box je žádost na konkrétní 

věci, na což i menší obce přispějí. Na druhé straně příspěvek od obcí na sekundární prevenci drog se 

nesetkává se souhlasem, obce od toho ustupují. Je důležité šířit informace o tom, že SSL se samy 

neufinancují, že stávající příspěvky nepokryjí všechny náklady. Zároveň uvést příklady a informace 

zpracovat tak, aby to bylo jednoduché a nezahlcující – leták s málo informacemi, ale výstužnými. 

- CpKP ZČ: Spojíme se soc. odborem a promyslíme, jak by letáček pro obce o vícezdrojovém 

financování SSL a jeho důležitosti mohl vypadat.  

- pan Nyerges: O takovém letáčku v našem kraji nemá informace, ale v Jihočeském kraji mají dobře 

zpracovanou spolupráci obcí na financování SSL na drogovou prevenci (protidrogový koordinátor) – 

obce zde dlouhodobě spolupracují na financování, dobře funguje osobní setkávání se zástupci obcí, 

obce vnímají, proč je služba důležitá a jakým způsobem preventivně působí, funguje to v celém kraji, 

a to i přes to, že se jedná o nepopulární cílovou skupinu. Kontakty na krajské protidrogové 

koordinátory v ČR jsou k dispozici na tomto odkazu: https://www.vlada.cz/assets/ppov/protidrogova-

politika/vybory/Seznam_KPK_05_19.pdf. 

Co se týče letáčku, jedna věc je, aby lékař v případě potřeby odkazoval pacienta na SSL, a pak je 

další věc, kdy služba zase odkazuje klienty na lékaře – v tomto módu by to pak mohlo fungovat. 

Pokud služba odkazuje na lékaře, mají spolu dlouholeté zkušenosti, pak není problém pro lékaře 

odkazovat na službu. 

- pan Špoták (náměstek hejtmanky PK): Vnímá, že je to převážně o lidech a komunikaci. Když 

člověk přijede do malé obce, hned zjistí, zda je starosta hasič, myslivec. Pokud má někdo bytostný 

problém s podporou těchto CS, tak je to problém a je to zejm. o osobním kontaktu – neexistuje 

legislativní proces, jak obce donutit podílet se finančně na zajištění SSL, je to dobrovolné. Jakékoli 

know-how je žádoucí – propojí se protidrogová koordinátorka našeho kraje s jihočeskou, co se týče 

této CS, a vymění si zkušenosti. Je to hodně o lidech a situace v regionech jsou různé, na Klatovsku 

jsou obce osvícenější. Jako nejpřínosnější vnímá chodit a vysvětlovat, i když v daném okamžiku to 

nepřinese okamžitý výsledek  

https://www.vlada.cz/assets/ppov/protidrogova-politika/vybory/Seznam_KPK_05_19.pdf
https://www.vlada.cz/assets/ppov/protidrogova-politika/vybory/Seznam_KPK_05_19.pdf
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- pan Kříž (město Klatovy): Zajímavý mu přijde „pavouk“. Bylo by dobré, aby letáček byl zpracován 

jednoduchou formou, která bude pro lidi zábavná, zaujme je – blovický plakát spíš nikoho nezaujme, 

informací je všude plno. Chtělo by to vymyslet jinou formu, která se bude vymykat, zaujme. Inspirace 

z Jihočeského kraje bude fajn. 

 

Ad 3., 4. Jak by měl vypadat nový katalog sociálních služeb? Webová sekce k sociální oblasti 

na Klatovsku 

- CpKP ZČ: Při tvorbě katalogu bude zachována zhruba stejná struktura jako u domažlického 

katalogu, který byl účastníkům zaslán před setkáním. V aktuální katalogu bude přidán rozcestník, ve 

kterém budou služby rozdělené dle životních situací. Prostřední část katalogu bude obsahovat popis 

sociálních služeb abecedně seřazených dle názvu organizací. Na konci katalogu bude rejstřík 

usnadňující vyhledání služeb. Informace o službách a organizacích do katalogu budou získávány 

prostřednictvím dotazníku, který organizacím zašle CpKP, příp.  je možné kontaktovat Veroniku 

Marouškovou, veronika.marouskova@cpkp.cz, tel.: 607 027 926. 

- pan Kříž: Členění katalogu je v pořádku, chybí jedna věc, a to fotografie, které katalog oživí. Není 

možné dát do katalogu fotografie každého klienta a každého zařízení, ale lze použít ilustrační foto. 

CpKP ZČ: Je k dispozici grafická podoba posledního klatovského katalogu, abychom mohli grafiku 

zachovat? Nebo budeme vytvářet u stávajícího katalogu novou grafiku?  

- paní Kanická: Neví, zda je někde uložená nějaká grafická podoba. CpKP ZČ se spojí ohledně toho 

s tajemníkem MÚ či panem Křížem.  

- paní Kanická: V prvním klatovském katalogu jsou již zastaralé informace. Hodně stávajících 

poskytovatelů v katalogu není uvedeno. Uživatelsky se jí líbí rozdělení na několik okruhů 

potencionálních uživatelů a využití barev – je to pro uživatele jednoduché, např. všechny služby pro 

seniory jsou v katalogu na jednom místě, nemusí se v katalogu přeskakovat. Líbí se jí sušický katalog, 

jsou tam fotografie, je to živější. 

- paní Lucáková: Zkušenosti z praxe – když předávali minulý katalog občanům, osvědčilo se barevné 

rozlišení a úseky („pro vás je zelený a modrý oddíl“ atd.). Pro lidi je to jednoduché a bylo to praktické, 

praktičtější než dělení služeb podle typu.   

- paní Wolmútová: Přidává se ke kolegyním, barevné provedení je super, katalog se osvědčil.  

- CpKP ZČ: Pro lidi, kteří se neorientují v sociálních službách, je jednodušší potřebnou službu 

vyhledat dle problému, který řeší – lidé nemusí znát sociální služby, ale ví, jaký problém mají. 

- pan Eisenvort: Dobré řešení by byl mix toho, co tu zaznělo. V černobílém katalogu by se v tom 

textu ztrácel, nedokázal by rychle zjistit, kde je rozdíl mezi službou, organizací. Barevné rozlišení se 

mu líbí. Cílových skupin je uvedeno žalostně málo – ostatní skupiny jsou uvedené pod jednou, přitom 

je zde CS osob s duševním onemocněním, což není zdravotní postižení, drogově závislí atd. Bylo by 

dobré do katalogu uvést více CS, více to konkretizovat. 

- paní Lucáková: První klatovský katalog je z roku 2014, v té době zde tolik SSL nepůsobilo, proto 

je kapitola ostatních služeb velmi úzká. Samozřejmě je možné tuto kapitolu rozšířit. 

- paní Kanická: Uváděla by jednu službu na 1 stránku, obsah služby ve stručných odkazech, vč. toho, 

zda je služba zdarma či za úhradu a doplnila by foto. 

- pan Eisenvort: Rozlišení na webech Domažlice a Sušice je fajn, jen by připsal CS osoby s duševním 

onemocněním. Do katalogu by uvedl rejstřík, který pomůže rychle najít kontakty na potřebné služby 

či pracovníky. 

- CpKP ZČ: Jde zachovat obě varianty vyhledání služeb – jak přes CS či druhy služeb, tak přes životní 

situace. 

 

Ad 5. Jak využít připravovaný dotační program Místní akční skupiny? 

mailto:veronika.marouskova@cpkp.cz
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- paní Homolková z MAS Pošumaví představila možnosti čerpání finanční podpory z OPZ+ 

prostřednictví MAS  

- cílem je podpora v oblasti sociálního začleňování, zaměstnanosti a rodinných vazeb a podpora členů 

místních komunit 

- velkým pozitivem je podpora přímé práce s cílovými skupinami, v jejich přirozeném prostředí 

- aktuální vize MAS je pro zpracování akčního plánu, zmapovat specifické problémy území a 

vyhodnotit potřeby CS ve spolupráci s místními subjekty; akční plán je součástí žádosti o finanční 

podporu, kterou musí MAS zpracovat, akční plán musí obsahovat předem stanovené potřeby území 

v sociální oblasti a mít vydefinované CS a jednotlivé aktivity 

- na jaře 2022 by měla být známá závazná pravidla, výzva bude vyhlášená, jakmile budou pravidla 

vydána – předpokládá se výzva do září 2022, realizace projektu jako taková od 1.1.2023 

- s podněty na možné realizovatelné aktivity je dobré se obracet na paní Homolkovou  

- paní Homolková ráda využije výstupů z průzkumů realizovaných v rámci KPSS, CpKP jí je zašle 

mailem  

- příklady podporovaných aktivit, konkrétní cílové skupiny jsou uvedené v prezentaci, která je 

přílohou zápisu 

- kontakty na paní Homolkovou: homolkova@masposumavi.cz, 724 503 952 

 

CpKP ZČ: V souvislosti s důrazem na podporu místních komunit mohou aktivity realizovat jen 

organizace, které jsou místní na území MAS?  

- paní Homolková: V rámci programu bude dbáno na zajištění podpory občanů, kteří žijí na území 

MAS. Tedy CS jsou lidé žijící na území MAS, organizace, která bude aktivity pro ně realizovat, 

nemusí být místní. Z programu není možné podpořit přímo SSL.  

- pan Kříž: Oceňuje, že MAS bude tento program realizovat. MAS Pošumaví nepokrývá celé území 

Klatovska – pokrývá ještě území ORP Horažďovice a Sušice, zároveň přímo v ORP Klatovy ještě 

působí Ekoregion Úhlava – nemá informace, zda se tato MAS do programu zapojí. Klatovy jsou 

součástí MAS Pošumaví, Bezděkov, Nýrsko ne.  

: paní Kanická: V případě podpory sociální práce na obcích – sociální pracovník podpořený v rámci 

programu by byl zaměstnanec MAS? 

: paní Homolková: MAS bude nositelem projektu a bude zaměstnávat jednotlivé koordinátory. 

 

 

Zpracovala: Tereza Eberlová, CpKP ZČ 

Ověřil: Ondřej Raffel, CpKP ZČ 

Dne: 20. 1. 2022 

 

 

 

 

 

 

 


